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Kl. 17.30 : Formandsmøde på borgmesterens kon
tor.

Kl. 18.00 : Spisning i kantinen. Evt. afbud hertil 
bedes givet til borgmesterkontoret senest tirsdag.
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2.
Budgetrevision I - drift 1998 

J.nr. ØKF

Økonomisk forvaltning har ved skrivelse af 
6. maj 1998 anmodet fagforvaltningerne om at 
foretage en revision af budgettet for 1998.
Miljø- og teknikudvalg 17.000
Skole-, social- og
sundhedsudvalget 31.300
Økonomiudvalget 166.500
I alt nettomerudgift 214.800
Resultatet af budgetrevision I betyder, at kr. 
214.800 forbruges af kassebeholdningen. 
Oversigt over udvalgenes budgetrevison vedlæg
ges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998, at budgetrevisionen godkendes.
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^Ligningsplan for perioden 1/7-98 til 30/6 1999 

J.nr. ØK/SKAT

■Skatteafdelingen fremsender ligningsplanen for 
■ perioden 1/7 1998 til 30/6 1999 til godkendelse. 
Ebbe Nielsen vil på mødet redegøre nærmere. 
Ligningsplanen med bilag vedlægges i kopi. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998, at ligningsplanen godkendes.
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4.

Revision af kommuneplanen 

J.nr. TF 01.02.03P15/RS

Den forudgående høring er afsluttet, og ideerne 
er samlet i mappen i sagen.
Samtlige indlæg vil blive sendt til byrådsmed
lemmerne efter miljø- og teknikudvalgets møde, 
således at der er god tid inden temadagen den 17. 
juni 1998 til at vurdere tankerne.
På borgermødet den 5. marts 1998 fik følgende 
emner højeste prioritet:
1. Stier
2. Lokalområder
3. Miljø
4. Sportsfaciliteter
5. Veje
6. Hovedgaden
7. Ældrefaciliteter
8. Busdrift
9. Turisme
10. Forsyning og kommunikation
Det ser ud til, at det er afvejningen af ressource
tildelingen mellem Skibby by og lokalområderne, 
der er kerneproblematikken i kommuneplan
debatten.
Det er ikke et spørgsmål om “enten/eller”; men 
om, hvordan vi får de sparsomme ressourcer an
vendt de steder, hvor de har en selvforstærkende 
effekt, således at udviklingen ikke skal bæres 
frem af offentlig finansiering, men af lokal virke
lyst og tro på fremtiden.
Pressemeddelelse, notater og indlæg vedlagt. 
Miliø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 27. maj 1998 at fremsende de indkomne 
kommentarer/ønsker til behandling på byrådets 
temadag den 17. juni 1998.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 miljø- og teknikudvalgets indstilling. 
Programmet for temadagen udsendes sammen 
med byrådets dagsorden.
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5.

Vandforsvningsplanlægning 

J.nr. 13.02.00P15/BC

Kommunen har i samarbejde med de 17 almene 
vandforsyninger udarbejdet forslag til vandfor
syningsplan.
Forslaget er udarbejdet i henhold til miljømini
steriets bekendtgørelse nr. 2 af 4. januar 1980 om 
vandindvindings- og vandforsyningsplanlægning. 
Forslaget indeholder en kortlægning af de enkelte 
vandværkers nuværende forsyningsområde og 
henstiller til vandværkerne at indlede et fremti
digt samarbejde.
Efter indstilling fra miljø- og teknikudvalget be
sluttede byrådet på møde den 29. oktober 1997 at 
godkende forslaget.
Forslaget har herefter været fremlagt for offent
ligheden til gennemsyn i perioden indtil 20. april 
1998. Samtidig har forslaget været sendt til em
bedslægeinstitutionen og Frederiksborg amt.
Der er ikke indkommet indsigelser eller be
mærkninger til planen i offentlighedsperioden. 
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. maj 1998, at vandforsyningsplanen fore
lægges Frederiksborg amt til godkendelse. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 miljø- og teknikudvalgets indstilling.
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6.

Færdiggørelse af Dådvrvei. Anlægsregnskab 

J.nr. 05.01/CG

Byrådet gav den 19. juni 1996 en anlægsbevilling 
på kr. 820.000,- til udførelse af boligvejene, etape 
1.
Endvidere blev der den 18. september 1996 givet 
en anlægsbevilling på kr. 800.000,- til færdiggø

relse af entreprisen, etape 2, med stamvejen m.v. 
på konto 222.08.

f Anlægsregnskabet er afsluttet for længst, men på 
grund afen fejl forelægges dette først nu med føl

f gende resultat:
j Samlet bevilling: kr. 1.620.000,00
j Samlet udgift: kr. 1.627.549.09
^Merforbrug: kr. 7.549,09
: Anlægsregnskab er vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. maj 1998, at anlægsregnskabet godken
des.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 miljø- og teknikudvalgets indstilling.
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i. 7.

Almennyttige ældreboliger- Grønnevei 

J.nr. 03.02.12P19/LSC

Busk Byggestyring ApS. har på vegne af Boligsel
skabet af 1939 fremsendt ansøgning A til opførel
se af 8 ældrevenlige almene boliger på Grønnevej 
i Skibby.
Lejlighederne er 2 værelses boliger, og det gen
nemsnitlige areal er 73 m2. Boligerne forventes 
indflytningsklar medio 1999.
Der henvises til vedlagte indstillingsbilag 
Miliø- og teknikudvalget indstiller på møde 
den 27. maj 1998, at skema A godkendes, samt at 
den kommunale udgift på 977.000 kr. gives som 

! tillægsbevilling i 1998. Det indstilles endvidere,
I at teknisk forvaltning bemyndiges til godkendelse 
| afansøgning B, under den forudsætning, at der 
| ikke er væsentlige afvigelser i forhold til ansøg
ning A.
Hanne Kyvsgaard afventer stillingtagen til be
handling i byrådet.
Økonomiudvalget behandlede sagen på møde 
den 8. juni 1998.
Bent Vestergaard Jensen og Jens Timm Jensen 
anbefaler miljø- og teknikudvalgets indstilling. 
Steen Berthelsen og Knud Andreasen er positiv 
overfor placeringen, men ønsker, at økonomien 
indgår i budget drøftelserne.
Kim Rockhill var fraværende til mødet.
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8 .

Styrings- og nlanlægningsværktøi. kommunale 
anlæg

J.nr. 83.01.02/LSC

Forvaltningen har et ønske om at få udviklet et 
EDB-baseret planlægningsværktøj indeholdende 
alle kommunale anlæg, såsom veje, kloaker og 
bygninger. Målet er at få udviklet et styrings
værktøj, der sikrer, at forvaltningen til enhver tid 
kan tilvejebringe det bedst mulige beslutnings
grundlag i forbindelse med fremlæggelse af for
slag til den årlige investeringsplan, samt i for- 

fbindelse med evt. budgetrevisioner, 
j  Der henvises til vedlagte indstillingsbilag.
Miliø- og teknikudvalget indstiller på møde 

: den 27. maj 1998 at der anskaffes et EDB-baseret 
i styrings- og planlægningsværktøj i forhold til 
j kommunale anlæg til maksimalt 100.000 kr.. Det 
indstilles endvidere, at anskaffelsen finansieres 

: af de resterende midler til 1/2 miljømedarbejder. 
Restbevillingen udgør 157.000 kr. 
Økonomiudvalget behandlede sagen på møde 
den 8. juni 1998.
Steen Berthelsen og Knud Andreasen godkender 
miljø- og teknikudvalgets indstilling.
Bent Vestergaard Jensen og Jens Timm Jensen 
kan - af økonomiske grunde - ikke godkende ind
stillingen.
Kim Rockhill var fraværende ved mødet.
Bent Vestergaard Jensen begærer sagen forelagt 
byrådet.
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9.

Kloakering Skuldelev Strand, disnensationsan- 
søgning fra tilslutningspligt

J.nr. 06.01.X5G01/CG

Ejeren af matr. nr. 77-df Skuldelev by, Skuldelev, 
har med skrivelse af 22. april 1998 søgt om frita
gelse fra tilslutningspligten til spildevandssyste
met.
Ansøgningen begrundes bl.a. med, at der fra 
ejendommen, matr.nr. 77-df Skuldelev by, Skul
delev, kun afledes spildevand fra køkkenvasken.

| Ejeren gør opmærksom på, at hun ønsker en per
f sonlig dispensation, således at når hun overdra- 
f ger ejendommen til anden side, skal ejendommen 
J tilsluttes.
; Udvalget har tidligere behandlet lignende dis
f pensationsansøgninger. Hidtil er alle blevet af
: vist.
i Ansøgning er vedlagt.
Miljø- og teknikudvalget besluttede på møde 
den 27. maj 1998, at der ikke meddeles dispensa
tion.
Niels Jørgen Pedersen begærede sagen forelagt 
for byrådet.
Ve dr. bemyndigelse af forvaltningen til at be
handle lignende ansøgninger administrativt i 
overensstemmelse med udvalgets hidtidige be
slutninger afventer byrådets behandling.
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il.

I Cafeteria og dag-/træningscenter, Nordhøi 2 

«J. nr. SSSF 81.01

Skole-, social- og sundhedsforvaltningen har mod
taget forslag til personalenormering vedrørende 
cafeteria og dag-/træningscenteret, Nordhøj 2. 
Cafeteria:
Økonoma Randi Nielsen har fremsendt 3 forslag 
til cafeteria-åbning, hvor den anslåede merudgift 
er anslået til ca. kr. 52.075,-, kr. 104.300,- og kr. 
236.900,-.
Skole-, social- og sundhedsforvaltningen har gen
nemgået forslagene.
3 timers åbning:
Vil ikke være tilstrækkeligt til at cafeteriaidéen 
kan slå igennem, ligesom det vil være problema
tisk for plejepersonalet om aftenen, hvis ikke de 
fleste beboere kan spise sammen, da mange skal 
have hjælp til spisning. Der er 2 personer til at 
hjælpe i spisesituationen.
6 timers åbning:
Kan dække åbning omkring frokost og middag. 
Åbningstiderne bør tilpasses visiterede borgere 

; (“formiddagholdet”) udefra, som kan få varm 
mad, inden de skal hjem, og borgere, som er i cen
tret om eftermiddagen, kan få middag og evt. kaf- 

; fe, inden de skal hjem.
Åbent hele dagen:

1 Forvaltningen anser det for urentabelt at holde 
; cafeteriet åbent om formiddagen. De fleste beboe
re har kaffe og vand i servicepakken og får det 

| også i “knasterne” og på stuerne. 
Daghjemsbrugerne vil formentlig være i gang 

a med aktiviteter om formiddagen - og skal de have 
(kaffe om formiddagen, skal det måske ikke være i 
: cafeteriet. Det vil da primært være salg af kaffe 
; til personale, der kan være behov for.
I; Forplejning til møder m.v. vil uanset åbningstid 
! kunne leveres fra køkkenet direkte.
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11. fortsat 

Dagtræningscenter:
[ Genoptrænings-/dagcenterfunktionen. Sundheds- 
|: afdelingen fremsender 1 forslag til normering af 
1 dag-/træningscentret. Forvaltningen har set på 
1 den foreslåede normering i forhold til 5 omliggen
de kommuner og fundet den pæn. Til grund for 
denne vurdering har forvaltningen brugt antal 
borgere i kommunerne og specielt borgere over 67 

, år (det sidste danner også baggrund for amtets 
i beregning SSH/SSA-elever til kommunerne, 
i Til sammenligning med Stenløse (som har et godt 
! renomé) er ansat 7 personer med forskellig sund- 
I hedsfaglig baggrund (Stenløse 12.685 indb. heraf 
875 over 67 år). Forslaget fra Sundhedsafdelin
gen er også på 7 personer.
Drift af Dag-Ztræningscentret:
Der er afledte driftsudgifter anslået til kr. 
223.500,-.

: Hi ælnemiddelområdet:
| Der har gennem længere tid været brug for en 
medarbejder til rengøring/vedligeholdelse og ud

: bringning afhjælpemidler.
; Der er udarbejdet en udførlig funktionsbeskrivel- 
; se for denne medarbejder.
i Erfaringen med forskellige nødløsninger gennem 
de sidste par år har været så dårligt, at forvalt
ningen finder det påkrævet, at den stilling besæt
tes nu med en ansvarlig medarbejder, som er in
teresseret i at servicere en gruppe af kommunens 
svageste borgere, samt i øvrigt engagere sig i alt 
forefaldende arbejde i dag-/træningscentret. 
Administration:
I forbindelse med åbning af det nye center bliver 
der en del mere administration vedrørende bru
gerne og deres transport m.v. Der vil blive behov 
for sekretærbistand til terapeutpersonale, øget 
telefonpasning m.v. Det skønnes, at det vil udgø
re ca. 12 timer pr. uge.
Demensområdet:
Sundhedsafdelingen fremsender 3 forslag til ud-

fortsættes....
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11. fortsat

bygning af arbejdet for demente beboere på 
Nordhøj.
Området er blevet styrket ved indførelse af prø 
vedemensafsnittet i marts 1997. Forsøget tegner 
til at blive en succes, 

f Området fik tilført kr. 600.000,-.
| Sundhedsafdelingen har forestået oprettelse af 
I endnu et demensafsnit, og merudgifterne beløber 
sig til henholdsvis kr. 1,2 mili, kr. 160.000,- og kr.

lo,-.
Gæsteboliger:
Der har hidtil været 1 fast gæsteplads. Erfarin
gen viser, at efterspørgslen har været væsentlig 
større end svarende til en plads.
I forbindelse med ombygningen har det været 
muligt at bruge flere værelser til gæstepladser, 
idet der i forbindelse med ombygningen blev skå
ret ned på de faste pladser.
Disse gæstepladser er medvirkende til, at vi ikke 
har færdigbehandlede borgere på sygehus. Der 
forudses endvidere, at kommunen skal påtage sig 
en øget akutfunktion.
Det indstilles.
1. Cafeteria
at Cafeteriet er åben 6 timer daglig kr. 104.300,-.
2. Dag-/træningscenter
at genoptrænings-dagcenterfunktionen får 6 

medarbejdere (faggruppen sammensættes af 
lederen). kr. 495,500,-
(Forslag kr. 855.500 - 1 medarb. 
kr. 160.000,- - allerede indeh. i 
budget 200.000,- ialt kr. 360.000,-). 

at afledte driftsudgifter godkendes kr. 223.500,- 
at der ansættes en hjælpemiddel

medarbejder kr. 205.000,-
at der bevilges 12 timer til adm. kr. 84.000,
3, Demensområdet 
at forslaget som ikke medfører

øgede udgifter godkendes kr. 0, -
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11, fortsat

4. Gæstepladser
at der oprettes 3 faste gæstepladser

huslejetab kr. 33.600,-
ialt kr. 1.145.900,-

Kopi vedlagt.
Skole-, social- og sundhedsudvalget anbefaler
på sit møde den 2. juni 1998
1. at cafeteriet er åbent 6 timer daglig kr.

104.300,
2. at dag-/træningscenteret normeres med 6 med

arbejdere med en vikardækning på 4% kr, 
435.000,

3. at afledte driftsudgifter kr. 223.500,- godken
des

14. at der ansættes 1 hjælpemiddelmedarbejder kr. 
| 205.000,-
j 5. at forvaltningen optager forhandling med 
I sundbedsafdelingen omkring timer til admini- 
i stration. Genoptages i skole-, social- og sund
; hedsudvalget.
: 6, at forslaget til demensområdet, som ikke med- 
§ fører øgede udgifter, godkendes
7. at der oprettes 3 gæstepladser kr. 33.600,-.
8. at beløbet kr. 1.001.400,- indarbejdes i budget

tet for 1999.
Der ansøges om frigivelse af kr. 600.000, som 
tidligere er budgetafsat for 1998. 

Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 skole-, social- og sundhedsudvalgets 
indstilling.
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. 12.

; Tilbygning til rådhuset 

J. nr. SSSF 82.20

Teknisk forvaltning fremsender forslag til til
bygning til rådhuset, primært kontor- og mødelo
kaler til skole-, social- og sundhedsforvaltningen. 
Kopi vedlagt.
Skole .-social- og sundhedsudvalget anbefaler 

i på sit møde den 2. juni 1998, 
l at provenuet fra Stationsvej 8, ca. kr. 470.000,-, 

det resterende beløb ca. kr. 100.000,- på Råd
husets vedligeholdelseskonto samt næste års 
vedligeholdelsesudgifter på Rådhuset kr. 
200.000,- anvendes til tilbygning til brug for 
Skole-, social- og sundhedsforvaltningen.

| at udvalget ser gerne byggeriet som pavillonbyg
geri eventuel i moduler, såfremt dette er nød
vendigt for at kunne overholde den skitserede 
økonomiske ramme.

Økonomiudvalget behandlede sagen på møde 
den 8. juni 1998.
Bent Vestergaard Jensen anbefaler skole-, social- 
og sundhedsudvalgets indstilling.
Steen Berthelsen og Jens Timm Jensen anbefaler 
skole-, social- og sundhedsudvalgets indstilling, 
dog ønskes udarbejdet et konkret projekt, der i 
højere grad tilgodeser funktionelle og æstetiske 
krav for fremtiden.
Knud Andreasen afventer stillingtagen til byrå
detsmødet.
Kim Rockhill var fraværende ved mødet.
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justeringer til den erhvervspolitiske handlings- 
i l̂an

j.nr. BK 24.10

Der har den 4. maj 1998 været afholdt temadag 
vedrørende den erhvervspolitiske handlingsplan, 
hvor ca. 50 interesserede borgere var indbudt. 
Kommunaldirektøren, den tekniske chef, sousche
fen i skole-, social- og sundhedsforvaltningen 
samt den ledende bibliotekar fortalte kort om, 
hvorledes deres områder stod i relation til den 
erhvervspolitiske handlingsplan, og i hvilket om
fang strategierne var opfyldt.
Derefter blev handlingsplanen fra 1992 lagt til 
grund for den videre debat, hvor nye tiltag og 

fideer samt uaktuelle projekter blev fremført og 
diskuteret.
Resultatet af temadagen blev, at der arbejdes vi

ldere med en justeret prioriteringsliste, samt at 
der årligt afholdes en temadag med nærmere af
grænsede emner.
Kommunaldirektøren anbefaler, at de på mø
det fremførte ideer m.m. vedlægges som bilag til 
den oprindelige handlingsplan (i form af den ju
sterede prioriteringsliste på siderne 18 og 19 i det 
nye oplæg).
Det sammenskrevne materiale fra temadagen (af 
25. maj 1998) er tidligere blevet omdelt. 
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 kommunaldirektørens indstilling.
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: Forslag om oprettelse af fælles beboerklagenævn 
■for Frederikssund, Jægerspris, Slangerup, Sten
løse. Ølstykke og Skibby kommuner

J.nr. BK o /. oo G oi

■ I henhold til lov om leje af almene boliger, skal 
der - med virkning fra 1. juli 1998 - oprettes et 
beboerklagenævn i kommuner, der har alment 
byggeri.
Der kan oprettes et eller flere beboerklagenævn i 
den enkelte kommune, og flere kommuner kan i 
fællesskab etablere fælleskommunale beboerkla- 

' genævn.
På borgmestermøde den 12. marts 1998 blev det 
besluttet, at der skulle arbejdes hen imod at 
etablere et fælles nævn for Frederikssund, Jæ- 

1 gerspris, Slangerup, Ølstykke, Stenløse og Skibby 
‘ kommuner.
Ølstykke kommune har efterfølgende udarbejdet 
forslag til reglement for et fælles beboerklage
nævn, indeholdende procedure for udpegning af 
formand, medlemmer og suppleanter, sekretari
atsfunktion, budget m.v.
Kommunaldirektøren anbefaler, at det frem
sendte forslag til reglement godkendes.
Forslag af 19/5-98 med notat af 20/5-98 vedlæg
ges.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 kommunaldirektørens indstilling.
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15.

Nv Løn 

J.nr. LP 81.15

Efter byrådets godkendelse af den overordnede 
lønpolitik på mødet den 16. februar 1998, er der 
blevet udarbejdet kommissorium og nedsat løn
projektgrupper til udarbejdelse af forslag til de
centrale lønpolitikker.
Der er samtidig blevet nedsat en styregruppe, be
stående af chefgruppen, konsulent Vibeke Riemer 
og personalechefen.
Styregruppen har gennemgået de indsendte for
slag til decentrale lønpolitikker og har i gennem
gangen foretaget enkelte justeringer. 
Indstillingsbilag og forslag til videre “køreplan’' 
vedlægges.
Forslag til decentrale lønpolitikker er vedlagt sa
gen.
Styregruppen indstiller de udarbejdede lønpoli
tikker til godkendelse.
Økonomiudvalget anbefaler på møde den 8. 
juni 1998 styregruppens indstilling.
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